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Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Adama Niedzielskiego 

Z dużym niepokojem przyjmuję informację ministra zdrowia o braku zainteresowania szczepieniami prze-

ciwko COVID-19, w szczególności wśród osób młodszych. O ile rozumiem trudności w rejestracji wśród 

seniorów, często spowodowane brakiem należytej informacji, o tyle fakt, że ze szczepień rezygnuje młode 

pokolenie, moim zdaniem dowodzi defektu edukacji zdrowotnej i należycie działającego systemu ochrony 

zdrowia. 

Od początku akcji szczepień przeciwko COVID-19 byłam zwolennikiem punktów szczepień w POZ, nikt 

bowiem nie ma tak pełnej wiedzy na temat podopiecznych jak lekarz rodzinny. Od lat prowadzone przez nich 

punkty szczepień dają gwarancję pełnego profesjonalizmu i bezpieczeństwa zdrowotnego. Niestety wybrana 

przez rządzących forma szczepień, polegająca na tworzeniu ciągle nowych punktów, także tymczasowych, 

wprowadza duży chaos w miejscach stałych, gdzie płynnie prowadzi się akcję szczepień. Także ciągła zmia-

na asortymentu szczepionek nie ułatwia procesu szczepień. 

Jednak największe zaniechanie, które przekłada się teraz na mniejsze zainteresowanie szczepieniami, to 

brak edukacji zdrowotnej, szeroko i merytorycznie prowadzonej promocji szczepień, brak wsparcia w postaci 

kampanii informacyjnej szerzącej wiedzę na temat profilaktyki. To zadanie nie zostało odrobione przez mini-

stra zdrowia wraz z ministrem edukacji. 
Edukacja zdrowotna to ważny element zdrowia publicznego, który nie ma należytego miejsca i zrozumie-

nia wśród decydentów. Apeluję o podjęcie pilnych działań w tym zakresie. Ze względu na skalę zarażeń 

i zgonów na COVID-19 uważam, że należy także rozważyć wpisanie szczepień przeciwko COVID-19 na 

listę szczepień obowiązkowych. Ze względu na straty zdrowotne poniesione już przez rok walki z koronawi-

rusem, a także wykończony fizycznie i psychicznie personel medyczny, możemy nie znieść kolejnej, ewentu-

alnej czwartej fali zachorowań jesienią br. Musimy podjąć wszelkie działania zapobiegawcze, aby nie dopro-

wadzić do kolejnych tragedii. 
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